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Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. november 9. napján, 
16:00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásáról. 

Az ülés helye:  „Simon-udvar” 

                       Szuhakálló, Kossuth u.5. 
 
Jelen vannak:   5 képviselő-testületi tag: 
 

Dávid István polgármester 

Fignár Gergő alpolgármester 

Bukovenszki Józsefné képviselő 

Drótos Sándor képviselő 

Kiss  András képviselő 
Távol maradt 

Csiklya  András RNÖ elnök 
 
Tanácskozási joggal jelenlévő meghívottak: 
  

- az ülés egész tartamára: 
  

Dr. Herczeg  Tibor jegyző, címzetes főjegyző 
- jegyzőkönyvvezető: 

  

Bóné Orsolya ügyintéző 
 
Lakosság részéről megjelent:   7 fő 

 
 

Dávid István polgármester  köszöntötte a képviselő-testület tagjait, és a lakosság 
részéről megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 tagja jelen van, a képviselő-
testület határozatképes. 

Javasolta, hogy a közmeghallgatás meghívójában feltüntetett napirendi javaslatot fogadja el a 
képviselő-testület. A képviselő-testület a javaslattal egyetértett és a közmeghallgatás napirendjét 
egyhangú (5 igen) szavazattal az alábbiak szerint határozta meg: 

 
N A P I R E N D  : 
  

Napirend 
sorszáma 

Napirend tárgya Előterjesztő 
Előterjesztés 

módja 

1.  
Tájékoztatás az elmúlt időszak eseményeiről, az 

önkormányzat 2023. évi tevékenységéről.  
Dávid István 
polgármester 

szóban 

2.  Tájékoztatás az önkormányzat 2024. évi célkitűzéseiről. 
Dávid István 
polgármester 

szóban 
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3.  Lakossági kérdések, észrevételek, hozzászólások Dávid István  
polgármester 

 
 
 

N A P I R E N D E K  T Á R G Y A L Á S A  
 
 
I. N A P I R E N D 

 

Tárgy: Tájékoztatás az elmúlt időszak eseményeiről, az önkormányzat 2023. évi 
tevékenységéről. 

Előadó:    Dávid István 
      polgármester 

Dávid István polgármester   elmondta, hogy az előző évi közmeghallgatás előtt döntés 
született a településen a kommunális adó megszüntetéséről, mely helyett 2023. évtől a telekadó 
került bevezetésre. A telekadó megfizetése alól a lakosság mentesül, a vállalkozások kivételével. 

Elmondta, hogy az idei évben sor került két utcában fekvőrendőrök kihelyezésére, valamint a 
forgalom lassításának érdekében a település határában sebességkorlátozó táblákat tettek ki. Az 
óvoda előtt, valamint a Kossuth Lajos út Bajcsy-Zsilinszky út kereszteződésében gyalogátkelőhely 
kerül majd kialakításra, ezeket Szuhakállónak saját költségen kell megvalósítania. A 
gyalogátkelőhelyek létesítésével kapcsolatban bejárás is történt, eredetileg 3 gyalogátkelőhelyet 
szeretettek volna a településen kialakítani, egyet az óvoda előtt, egyet a Bajcsy-Zsilinszky út Kossuth 
Lajos út kereszteződésében, egyet pedig az Izsó Miklós úti kereszteződésében, amely már Múcsony 
közigazgatási területéhez tartozik. Az Izsó Miklós úti kereszteződésben a gyalogátkelőhely 
létesítésére Szuhakálló emiatt nem kérhet engedélyt. Ezzel kapcsolatban történt a helyszínen még 
egy bejárás, ahová meghívást kapott Múcsony település polgármestere is. Elmondta Viszlai Viktor 
polgármester úrnak, hogy Szuhakálló Község Önkormányzata vállalja a gyalogátkelőhely 
létesítésével felmerülő valamennyi költség felét annak érdekében, hogy az megvalósuljon, de azóta 
sem történt ezzel kapcsolatban előrelépés, nem kapott visszajelzést. 

Elmondta, hogy idén a Szuha-patakon már két nagyobb árhullám vonult le. Az első áradás a Május 
1 úton okozott nagyobb problémát, 12 órán keresztül folyamatos szivattyúzással kellett védeni a 
víztől a lakóházakat. Az ott található zsilip átenged, nem tölti be funkcióját. Az utcában található 
másik zsilip mellett van egy kis gát, és az a gát nem engedte a vizet szétterülni. Elmondta, hogy ezt 
a kis gátat a másik zsilipnél is meg fogják csinálni. A Szuha-patak medre rossz állapotban van, ezzel 
kapcsolatban Bukovenszki Józsefné képviselő asszonnyal már többször is keresték az 
ÉKÖVIZIG-et, mint a patak üzemeltetőjét. Több évvel ezelőtt a Start-munkaprogram keretén 
belül lehetőség volt a meder kitisztítására, de azóta csak romlott annak állapotba. Szuhakálló 
területéhez kb. 40 m hosszú mederterület tartozik, ezt Szuhakállónak most saját költségén volt 
lehetősége rendbe tetetni. A második áradás során már a Szuha-patakba torkoló Mák-patak is 
kiöntött, a 2010-es árvíz után szerették volna a töltést megemelni, de nem kapott az önkormányzat 
ehhez hozzájárulást. A Mák-patak tulajdonosa az ÉKÖVIZIG, csak tisztításra van lehetőség, ami 
most megvalósult.  

Elmondta, hogy az idei évben úgy döntött a képviselő-testület, hogy a meglévő játszóteret az 
önkormányzat felújítja, mert a régi fa játékok nagy része már tönkrement. 6 évvel ezelőtt az 
önkormányzat pályázatot nyújtott be kültéri fitnesz eszközök telepítésére, Szuhakálló azóta sem 
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nyert ezen a pályázaton. Az új játszóeszközöknek és a 4 db fitneszeszköznek az átadása a 
Bányásznapi ünnepség után megtörtént.  

Az idei évben egy pályázati lehetősége volt az önkormányzatnak, ennek keretén belül 
járdafelújításra lehetett pályázni. Szuhakálló egyelőre tartaléklistára került. Elmondta, ha a település 
nem nyer a pályázaton, a járda akkor is elkészül a Kossuth Lajos úton, egészen a Szuha-hídig, egy 
buszváróöböllel együtt.  

Elmondta, hogy az idei évben is indult járási Start-munkaprogram, de más feltételekkel, mint az 
elmúlt években. Emiatt az önkormányzat nem folytatta tovább a tojástermelést és a brojlercsirke 
tenyésztését. A hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás keretein belül jelenleg 4 fő dolgozik. 
Kevesen vannak a közfoglalkoztatottak, az idei évben a csapadékosabb időjárás miatt nagyon sokat 
foglalkoztak fűnyírással, ezért sok minden másra nem jutott elég idő.  

Megtörtént 6 db buszmegálló festése, a Belügyminisztérium engedélyezte a Tóth-udvar 
tetőszerkezetének felújítását a Startmunka programból származó bevételből, mely kb. 3.200.000.- 
Ft-ba került.  

Elmondta, lakossági bejelentés történt az önkormányzat felé, hogy a Vintertelepen nagyon sok a 
hulladék. A Kormányhivatal felszólította az önkormányzatot – mint a terület tulajdonosát - hogy a 
hulladékot 30 napon belül számolja fel. 9 konténer -mintegy 150 tonna hulladékot szállítottak el a 
MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt-n keresztül. A cégtől kellett engedélyt kérni, ők szállították 
el a szemetet, de a szemét összehordása, felrakodása egyéb vállalkozót kellett megbízni, mely 
azonban, a hulladék az elszállításra nem volt jogosult. A terület rendbetételének várható 
összköltsége akár a 9 millió forintot is elérheti. 

Az idei évben a Juniális nem került megrendezésre, mert az előző évben kevés szuhakállói lakos 
jött ki a rendezvényre, annak ellenére, hogy számos, vonzó, ingyenes programot biztosítottak, mely 
azonban az önkormányzatnak sokba került. A képviselő-testület ezért úgy döntött, hogy idén 
Szuhakálló nem rendezi meg a Juniálist, hanem újra csatlakozik a Kolorfesztivál 
rendezvénysorozathoz. A megrendezett koncert nagyon jól sikerült.  

Szeptemberben megtartottá a Bányásznapot is, az ünnepség után megtörtént a felújított játszótér 
és fitneszpark ünnepélyes átadása. Októberben megrendezésre került az Idősek estje, a 
rendezvénnyel kapcsolatban pozitív visszajelzések érkeztek, hogy az nagyon jól sikerült.  

Tájékoztatta a megjelenteket az önkormányzat helyi adó (telekadó) 2023. évi bevételeiről, és az azt 
terhelő kiadásokról. 

Elmondta, hogy az évben - a tervezettnek megfelelően - 42 431 272 Ft telekadó bevételre tett szert 
az önkormányzat. Ennek terhére valósult meg a játszótér felújítása, kültéri fitnesz eszközök 
beszerzése (8.081.772 Ft), a Juniális (2.389.511 Ft), egyéb eszközbeszerzések (475.930 Ft), a Szuha-
patak medertisztítása (2.402.840 Ft), a Vintertelepi hulladékfelszámolás gép földmunkája (444.500 
Ft) és önkormányzati rendezvények (417.535 Ft). 

A képviselő-testület a bevétel terhére 24.745.910 Ft általános tartalék képzéséről döntött, mely 
elkülönített számlán kezelésre. 

A bevétel fennmaradó része – kiegészülve az előző évi maradvánnyal – az önkormányzat működési 
költségeit hivatott fedezni, mivel a telekadó nélkül, az önkormányzati költségvetés forráshiányos 
lenne. A 2023.11.08-án az elkülönített számlán túlmenően, 20 897 000 Ft áll az önkormányzat 
rendelkezésére, melynek terhére a költségvetésben tervezett kiadások, illetve előre nem látott 
kiadások – pl. Vintertelepi hulladákártalmatlanítás további költségei – kerülnek kifizetésre és 
várhatóan kötelezettséggel nem terhelt maradványa is képződik az önkormányzatnak, mely 2024-
ben felhasználásra kerülhet. 
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II. N A P I R E N D 
 

Tárgy: Tájékoztatás az önkormányzat 2023. évi célkitűzéseiről. 

Előadó:    Dávid István 
      polgármester 

 
 
Dávid István polgármester   elmondta, hogy az elkövetkező időszakban a szennyvíz-
hálózat kiépítése van tervbe véve, de sajnos nem tudja mikor fog az megvalósulni. A falugondoki 
busz beszerzését sem adta fel az önkormányzat, arra mindenféleképp fog pályázni, van olyan 
település, ami már 3 buszra nyert támogatást. Az óvoda felújítását is szeretné megvalósítani 
mindenképp az önkormányzat.  

Elmondta, hogy az idei évben az önkormányzat szeretné megrendezni az adventi gyertyagyújtást, 
valamint a Falukarácsonyt is.  

III. N A P I R E N D 
 

Tárgy: Lakossági kérdések, észrevételek. 

 

A közmeghallgatáson megjelentek részéről az alábbi hozzászólások, észrevételek hangzottak el: 

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, hogy a fekvőrendőrök kihelyezésével 
egyetért, de annak kivitelezésével nincs megelégedve. Sok autós nem tartja be a szabályokat, gyorsan 
hajtanak, reggel 7-kor, sőt éjszaka is hangosan, zuhogva mennek át a fekvőrendőrön az autók, mely 
lehetetlenné teszi a pihenésüket, főleg hétvégéken. Javasolta, hogy meg kell nézni a Kazincbarcikán 
telepített fekvőrendőröket és át kell építeni a helyieket. A napelempark építésével kapcsolatban 
elmondta, nagyon zavaró, hogy éjszaka és hétvégén is dolgoznak, folyik a cölöpverés, még a 
Halottak napját sem tartották tiszteletben, zavarva a temetői megemlékezést. Kérte a képviselő-
testületet, hogy tegyen valamit ezügyben. 

Elmondta, hogy a régi Állomás mellett már egy éve ott van a fekvőrendőr létesítésekor keletkezett 
törmelék, ami mellett már más háztartási hulladék is található. Kérte polgármester urat, hogy 
intézkedjen a szemét elszállíttatásáról.  

Dávid István polgármester   elmondta, a rendőrség határozta meg, hogy hova lehet 
kihelyezni a fekvőrendőröket. Ezek telepítése összesen 700.000 Ft-ba került, ami Kazincbarcikán 
található, az sokkal drágább, Szuhakállónak ez fért bele a költségvetésbe. Az Állomás úton tartottak 
utcafórumot is a fekvőrendőrök telepítése előtt, a későbbiekben lehetőség szerint lehet majd rajtuk 
alakítani.  

Elmondta, az Állomás melletti hulladék elszállíttatásról intézkedni fog  

A napelempark építésével kapcsolatban a cölöpverés őt is zavarja, november 1-jén a temetőn is 
lehetett azt hallani. A kivitelező azt ígérte, hogy 2 hónapig tartanak a munkálatok, de már 4. hónapja 
dolgoznak. Fog szólni a kapcsolattartónak az ügy érdekében, de hozzátette, hogy valószínűleg 
változás nem lesz, a beruházás mielőbbi megvalósításához fűződő érdekek miatt. 

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos  elmondta, megérti azt, hogy a rendőrség határozta 
meg hova lehet kihelyezni a fekvőrendőröket, de az egyik pont az ő hálószobájuk ablaka alá került, 
és nekik azóta véget ért a nyugalmuk. Nincs a fekvőrendőr ellen kifogásuk, de ez a megoldás nem 
jó, nagyon rossz a hanghatása.  
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Elmondta, hogy a fekvőrendőr kihelyezése óta sokszor a Szabadság úton jár haza, az az utca 
egyirányú. Az egyik ház előtt az árok szélére téglákat tettek ki, ami veszélyes, már egy biciklis mellett 
sem lehet elférni abban az utcában autóval.  

Bukovenszki Józsefné képviselő  elmondta, hogy a vele szemben lakó szomszéd tette ki a 
téglákat pont azért, hogy ne menjenek bele az árokba az autók. Ha két autó van egymás közelében 
abban az utcában, akkor az egyik megvárja a másikat, amíg az elhalad.  

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, a padka az önkormányzat hatáskörébe 
tartozik, abban az utcában nem, hogy két autó, de egy biciklis és egy autós sem fér el egymás mellett.  

Bukovenszki Józsefné képviselő  elmondta, kéri polgármester urat, hogy küldjön ki valakit, 
aki megnézi az utcában a problémás területet. Elmondta, sok lakos nem tudja, hogy mi a 
kötelessége, szomorú amiatt, hogy a lakosok kihurcolják a szemetet a temetőre is. Kérte a 
jelenlévőket, ha valaki ilyen problémát észlel akkor szóljanak rá az illetőre.  

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, hogy mióta átvette a MOHU MOL 
Hulladékgazdálkodási Zrt. a szemétszállítást, azóta folyamatosan dobálják a kukákat a 
szemétszállítók, széttörik azokat.  

Dr. Herczeg Tibor jegyző   elmondta, ugyanazok a régi dolgozók ürítik a kukákat, akik 
eddig is.  

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos    elmondta, hogy csak pénzben nem mindegy, 
mert attól még a széttört kukákat ki kell fizetni és neki van egy olyan gyanúja, hogy direkt kiadták 
a kukásoknak, hogy a hulladékgyűjtés során direkt tegyék használhatatlanná az edényzetet, hogy azt 
a lakosoknak úja meg kelljen venni. 

Dávid István polgármester   elmondta, hogy felvetődött ez a probléma a Sajó-Bódva 
Völgye és Környéke Önkormányzati Hulladékkezelési Társulás Pénzügyi Bizottságának ülésén is. 
A szemétszállításban dolgozók olyan körülmények között dolgoznak, hogy nem biztos, hogy 
kellőképpen tudnak a munkájukra figyelni. Folyamatosan dolgoznak, sietnek, kapkodnak. Sajnos a 
széttört edényeket nem cserélik ki. A MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt.  úgy van vele, hogy 
nem feladata a kuka biztosítása. A szállítási szerződést 2023. 07.01-jétől csak a MOHU MOL 
Hulladékgazdálkodási Zrt.-vel lehet megkötni, ők pedig egy alvállalkozóval kötnek szerződést, 
amely szállítja a hulladékot. Az önkormányzatnak már nincs köze a szemétszállításhoz, csak a 
közterek tisztántartása a feladata. A Társulásnál megmaradt edényekhez kedvezményes áron lehet 
majd hozzájutni, amennyiben bizonyítható, hogy az edényzet a helytelen szemétszállítás miatt tört 
szét. Azt egyelőre nem lehet tudni, hogy Szuhakálló mennyi megmaradt edényzetre lesz jogosult, 
ez elosztást több tényező is befolyásolja.  

Lapis Imréné Izsó Miklós úti lakos   elmondta, a kapubejáratuk előtt 
megcsinálták a vízelvezetést, így azzal már nem kell foglalkozni, kérte polgármestert, hogy menjen 
ki, és nézze meg azt. 

Drótos Sándorné Május 1 úti lakos  elmondta, hogy a Május 1 úton is, ahol ő lakik, a kihelyezett 
fekvőrendőr problémát jelent. Nekik is a hálószobájuk elé került, ráadásul a házukon a kihelyezés 
óta friss repedések jelentek meg. Kérte, hogy kezeljék a problémát. 

Tóth Istvánné Állomás úti lakos  elmondta, hogy talán több pénzt kellett volna költeni 
a fekvőrendőrök kialakítására.  

Dávid István polgármester   elmondta ismét, hogy ennyi volt rá a keret, már így is több 
éve halogatta a dolgot a képviselő-testület. Az Iskola úton már több lakó is kérte, hogy abban az 
utcában is legyen fekvőrendőr, mert ott is nagy a forgalom.  

Tóth Istvánné Állomás úti lakos   elmondta, hogy akkor körbe kell rakni 
fekvőrendőrrel a falut.  
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Dr. Herczeg Tibor jegyző   elmondta, hogy ő már javasolta ezt a megoldást, valamennyi 
önkormányzati tulajdonú út esetében. 

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, hogy az Állomás úton, ahol ők élnek, a 
házuk előtt az árkot, ami szikkasztógödörként funkcionálna szeretnék átalakítani, hogy ott a füvet 
tudja vágni fűnyíróval, valamint akkor lenne parkolásra is lehetőség.  

Dávid István polgármester   elmondta, hogy az az út 2010 előtt lett felújítva, a 
vízelvezetésre pályázati lehetőség em volt.  

Kiss András képviselő   elmondta, abban az utcában az út rossz volt, mindenhol 
megállt a víz, az út már felújításra került.   

Bukovenszki Józsefné képviselő  elmondta, hogy az út másik oldalán volt árok, az Állomás út 
1. szám alatti ingatlan mellett vezették be a vizet a Szuha-patakba. 

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, hogy a kapubejárata alatt nem volt cső, 
ott nem volt árok sosem, az csak egy szikkasztó árok.  

Bukovenszki Józsefné képviselő  elmondta, hogy 27 db átereszt szedtek ki, mikor a 
gázvezetékeket fektették le az utcában.  

Dr. Herczeg Tibor jegyző   elmondta, hogy a 90-es évek végén, illetve a 2000-es évek 
elején a csapadékvíz-elvezetés probléma volt a településrészen, legalább annyira, mint most az Izsó 
Miklós úton. A kapubejárókat mindenkinek meg kellett volna csinálnia. Ha önkormányzati 
tulajdonú közterületen akar valaki valamit csinálni, akkor ahhoz engedélyt kell kérni.  

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos   elmondta, mióta a fekvőrendőr kialakításra került, 
azóta nem tudnak autóval megállni a házuk előtt.  

Bukovenszki Józsefné képviselő  kérdezte, miért nem parkolnak a kapubejárójukban, vagy az 
ingatlan udvarán. 

Erdélyi Róbert Állomás úti lakos  elmondta, hogy 3 autójuk van, ezek az autók bent 
állnak az udvarban. Ha sürgősen ki kell állni az egyik autóval, akkor a kapubejáróban parkoló autó, 
útban van. Ha jönnek a gyermekei látogatóba, akkor ők is a ház előtt parkolnak, ilyen esetben a 
fekvőrendőr miatt már egy biciklis sem fér el a parkoló autó mellett.  

Dávid István polgármester   elmondta, meg fogják nézni, mit tehetnek ezügyben 

 

Mivel további kérdés, hozzászólás nem hangzott el a polgármester a képviselő-testület 
közmeghallgatását bezárta. 

 

k. m. f. 

  
Dávid István                    Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                    jegyző 
            címzetes főjegyző 



 

 

7 

Borsod-Abaúj-Zemplén megye  SZUHAKÁLLÓ  község 

 
Szuhakálló Községi Önkormányzat 

Képviselő-testülete 
2023. november 9-én 

megtartott közmeghallgatásának: 
 

a./ jegyzőkönyve, 
b./ tárgysorozata, 
c./ határozata, 
d./ meghívója; 
e./ jelenléti íve. 
 
 

T Á R G Y S O R O Z A T : 
 
 

Napirend 
sorszáma 

Napirend tárgya Előterjesztő 
Előterjesztés 

módja 

1.  
Tájékoztatás az elmúlt időszak eseményeiről, az 

önkormányzat 2023. évi tevékenységéről,  
Dávid István 
polgármester 

szóban 

2.  Tájékoztatás az önkormányzat 2024. évi célkitűzéseiről. 
Dávid István 
polgármester 

szóban 

3.  Lakossági kérdések, észrevételek, hozzászólások Dávid István  
polgármester 

 
 
Szuhakálló, 2023. 11. 20. 
 
 
 
          Dr. Herczeg Tibor 
          jegyző 
           címzetes főjegyző 
 

 



 
  

SZUHAKÁLLÓ KÖZSÉG POLGÁRMESTERE 

Ikt. sz.: Szk/1191-1/2023.  

 

Szuhakálló község Önkormányzata Képviselő-testülete  
2023. november 9. napján (csütörtökön) 16:00 órától 

közmeghallgatást tart, amelyre ezúton meghívom.  

Az ülés helye: „Simon-udvar”; Szuhakálló Kossuth u.5.  

 

 

Napirendi javaslat 

Napirend 
sorszáma Napirend tárgya Előterjesztő 

Előterjesztés 
módja 

1.  
Tájékoztatás az elmúlt időszak eseményeiről, az 

önkormányzat 2023. évi tevékenységéről. 
Dávid István 
polgármester 

szóban 

2.  Tájékoztatás az önkormányzat 2024. évi célkitűzéseiről. 
Dávid István 
polgármester 

szóban 

3.  Lakossági kérdések, észrevételek, hozzászólások Dávid István  
polgármester 

 
 
Szuhakálló, 2023.11.03. 
 
 

Dávid István  
polgármester 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

____________________________________________________ 

3731 SZUHAKÁLLÓ KOSSUTH U.7. / : 48/352-081; 
e-mail: polgarmester@szuhakallo.hu 

www.szuhakallo.hu 






